
Skt. Klemens Antenneforening 10. marts 2015.  
 
Generalforsamling tirsdag den 10. marts 2015 kl. 19.30 i Stenløse Forsamlingshus. 
 
Generalforsamlingen havde 83 deltagere inkl. bestyrelsen. 
 
Formanden Egon Birkholm bød velkommen,  og han ønskede over for generalforsamlingen at knytte nogle 
bemærkninger til den uheldige og misvisende artikel, der havde været bragt i Dalum Hjallese Avis den 4. marts 2015 i 
forbindelse med Egon Birkholms afgang som formand. Artiklen havde bl.a. nævnt, at der ikke var kandidater til 
bestyrelsen, hvilket ikke er tilfældet. Egon Birkholm havde modtaget en undskyldning fra journalisten som totalt havde 
misforstået forholdene omkring Skt. Klemens Antenneforening. 
 
Dagsorden iflg. vedtægterne. 
1.Valg af dirigent. 
Efter forslag fra bestyrelsen valgtes Klaus Holten Kristensen til dirigent. Denne konstaterede, at generalforsamlingen var 
lovlig indkaldt ifølge vedtægterne. 
 
2.Aflæggelse af beretning ved formanden Egon Birkholm. 
I forbindelse med generalforsamlingen i 2014 havde SKAF 40 års jubilæum. Det blev bl.a. fejret med et 
eftermiddagsarrangement i Stenløse Forsamlingshus betalt af YouSee. Der blev serveret kaffe og lagkage med et besøg 
af 46 husstande svarende til ca. 80 besøgende. Bestyrelsen og YouSee var godt tilfredse med arrangementet. 
I april måned gravede Munck på nogle af vængerne til Skt. Klemensvej i forbindelse med udskiftning af vandledninger. 
Det lykkedes dem også at grave et af vore hovedkabler over. Det blev midlertidigt lappet med sølvpapir, inden en 
tekniker fra YouSee var ude at lave en ordentlig samling. Regningen blev sendt til Munck. Tilsyneladende ikke flere 
skader i år i forbindelse med gravearbejde. 
I april måned en henvendelse om et miserabelt antenneskab i Sønderdalen. Det var nødvendigt at udskifte skabet. 
Samlet regning kr. 9.342. Der er et generelt problem med låsemekanismerne i visse typer skabe og standere. Derfor har 
Jim Snerling og formanden efterfølgende været rundt for at smøre låsemekanismerne i skabe og standere i Norddalen 
og Sønderdalen, som netop har disse låsemekanismer. Derved er foreningen sparet for fremtidige udgifter til nye skabe 
og standere her. Samtidig blev der foretaget kontrol af pakkeporteringen. Alt var i den skønneste orden. 
I oktober måned var formanden og Erik Toft-Clausen til info-møde i OCC arrangeret af YouSee, og hvor hele YouSees 
ledelse var til stede. Der var udstillingsstande og flere indlæg, som var interessante for bestyrelsen og foreningen. Bl.a. 
titler som: ”Det nye YouSee, vores fælles fremtid”, ”Antenneforeningen som lokalt omdrejningspunkt” og ”COAX-nettet et 
alternativ til Fibernettet” 
I oktober måned var der en påkørt stander på Egebakken. Den var blevet påkørt for tredje gang, og vi blev enige om at 
flytte den. Pris 7-8.000 kr. 
I november måned var formanden og Erik Toft-Clausen til FDA messe (Foreningen af danske Antenneforeninger) i 
Aarhus. Deltog i tre interessante konferencer med et godt fremtidssigte. Egon og Erik var enige om, at SKAFs COAX-
anlæg var brugbart i en del år endnu efter det fremlagte, og endda i konkurrence med Fibernettet. Måske kan det blive 
aktuelt med yderligere Ø-opdelinger. 
Den årlige orienteringsskrivelse blev omdelt først i december 2014. Kanalomlægningen fandt sted den 2. december, men 
på det tidspunkt havde foreningen ikke fra YouSee modtaget de nye kanaloversigter, der skulle med i omdelingen. Derfor 
blev omdelingen forsinket et par dage. Kanalomlægningen var ret beskeden, da den bestod af fjernelse af 3 analoge 
programmer DR2, DR-K og Zulu samt 4 nye programmer i fuldpakken. 
Der er ingen tvivl om, at de sidste analoge programmer forsvinder i løbet af en meget kort årrække, måske allerede til 
november 2015. 
Nye bredbåndspriser og hastigheder i januar måned 2015. Foreningsbredbånd med 7 hastigheder. YouSee har kun 4 
hastigheder i deres udbud. Rabat på 20 kr. pr. måned for foreningsbredbånd. Det sidste nye inden for bredbånd er 
300Mbt/60Mbt. 
Foreningen har 766 medlemmer mod 770 i 2014, dvs. en beskeden tilbagegang på netto 4 medlemmer, hvor andre 
antenneforeninger oplever et langt større frafald. 
252 har grundpakke235 (2014) + 17 stk. 
242 har mellempakke225 (2014)+ 17 stk. 
272 har fuldpakke310 (2014) - 38 stk. 
497 medlemmer har bredbånd gennem foreningens net svarende til 63 % 
165 har andre digitale ydelser som f.eks. ”YouSee Plus” svarende til  22% 
116 medlemmer har IP-telefoni svarende til                           16% 
Det er nu muligt at tilmelde sig til elektronisk post fra foreningen. Tilmeldingen foregår på foreningens hjemmeside 
www.SKAF.dk. Der er pt. Tilmeldt 29 medlemmer. Der opfordres til, at så mange som muligt tilmelder sig, da det er en 
administrativ lettelse for bestyrelsen, og at det desuden sparer porto og omdelinger. 
Foreningen har fået mange henvendelser omkring YouSees produkter, bl.a. BLAND SELV. Der henvises til YouSees 
hjemmeside. Der er et link på SKAFs hjemmeside. Der skal kort og kortlæser til hvert enkelt TV i husstanden for at 
kunne se de selvvalgte programmer. 
Formandens beretning blev efter et enkelt opklarende spørgsmål godkendt uden afstemning. 



 
3.Aflæggelse af regnskab ved kassereren Leith Olsen. 
Regnskabet for 2014, der var udsendt sammen med indkaldelsen, blev gennemgået. Resultatet var et overskud på 
55.482 kr. mod budgetteret overskud på 4.000 kr. Forskellen skyldes bl.a., at der ikke har været øgede udgifter til 
kabelbrud og vedligehold, som bestyrelsen sidste år tog højde for i lyset af anlæggets alder. Tab på medlemmer var på 
4.457 kr. mod 4.730 kr. året før. Egenkapitalen var på 1.218.549 kr. mod 1.231.309 kr. i 2013. På grund af at der 
forfalder store beløb til betaling i januar og april til YouSee og Copydan er det nødvendigt med en stor kassebeholdning. 
På et spørgsmål fra salen om forudbetalingen til YouSee og den store kassebeholdning ikke kunne ændres ved bl.a. 
tidligere kontingentopkrævning, svarede kassereren, at kontingentet skulle fastsættes og godkendes på 
generalforsamlingen inden opkrævning i april. Der var spørgsmål til kassereren om forsikring ved tyveri eller hacking af 
formue. Leith svarede, at det var undersøgt med bankforbindelsen, der ville dække. Leith vil sikre sig skriftlig 
dokumentation. 
 Budgettet blev gennemgået under næste punkt – punkt 4. 
Kassereren oplyste, at regnskabet var godkendt af bestyrelse og revision, hvor suppleanten Per Hansen var trådt til i 
stedet for Finn Rossau. Herefter godkendtes regnskabet og kassererens beretning uden afstemning. 
 
4.Fastsættelse af kontingent. 
Bestyrelsen foreslår uændret kontingent på 175 kr. for 2015. 
Kontingentet for 2015 blev godkendt af generalforsamlingen uden afstemning. 
 
Der blev holdt 15 minutters pause, hvor der blev serveret kaffe og friskbagte boller.  
 
5.Behandling af indkomne forslag. 
Der var forslag fra bestyrelsen om ændret formulering af vedtægternes paragraf 4, hvor der skal stå, at ”der indkaldes til 
generalforsamling via direkte orientering til medlemmerne” i stedet for annoncering i lokalt dagblad. 
Forslaget blev vedtaget uden afstemning.   
   
6.Valg af bestyrelse. 
På valg var Anders Jeppesen, der var villig til genvalg samt Egon Birkholm og Erik Toft-Clausen, der ikke ønskede 
genvalg. 
Anders Jeppesen blev genvalgt uden afstemning. Bestyrelsen foreslog Per Hansen og Ove Laursen, som nye 
medlemmer. Begge blev valgt uden afstemning. 
 
7.Valg af revisorer. 
Finn Rossau og Bjarne Ploug var på valg. Finn Rossau ønskede ikke genvalg og blev erstattet af Erik Toft-Clausen, der 
blev valgt uden afstemning, mens Bjarne Ploug blev genvalgt uden afstemning. 
 
8.Valg af suppleanter for bestyrelsen og revisor. 
Som suppleanter for bestyrelsen blev Lars Andersen og Hans Hougaard valgt. Niels Thomsen blev valgt som 
revisorsuppleant. Alle uden afstemning. 
 
9.Eventuelt. 
Leith Olsen orienterede om, at teknisk support fra foreningen fremover bliver varetaget af Jim Snerling og Per Hansen. 
Vil fremgå af SKAFs hjemmeside. 
Der blev spurgt til, hvem der skal være formand efter Egon Birkholm. Bestyrelsen kunne meddele, at det bliver Anders 
Jeppesen, hvorefter Anders gav en kort orientering om sin baggrund med 15 år i Nordea med ledelse og rådgivning på 
privatområdet og i dag med ledelse af landsdækkende IT support til filialerne. 
Herefter orienterede Ole Madsen fra YouSee om de mange nye tiltag og svarede på spørgsmål fra salen. 
Egon Birkholm takkede Erik Toft-Clausen for samarbejdet i bestyrelsen. 
Herefter takkede formanden dirigenten for en vellykket gennemførelse af generalforsamlingen, hvorefter dirigenten Klaus 
Holten Kristensen meddelte, at han havde lovet at være en art toastmaster ved den efterfølgende reception for Egon 
Birkholm. Derfor skulle evt. talere melde sig til KHK. 
Først takkede Leith Olsen på bestyrelsens vegne Egon Birkholm og hans hustru Ingelise for en stor og uvurderlig indsats 
for Skt. Klemens Antenneforening gennem 30 år. 
Herefter takkede Ole Madsen fra YouSee for et godt samarbejde i alle de mange år, hvor SKAF havde haft samarbejde 
med TDC og YouSee. 
Der var yderligere tilkendegivelser fra medlemmer til Egon Birkholm, der sluttede af med at takke for de mange positive 
tilkendegivelser. Han gav desuden en historisk gennemgang af sit virke for foreningen siden 1986, inden han ønskede 
den nye bestyrelse held og lykke. 
Herefter blev der serveret champagne og kransekage. 
 
Skt. Klemens, den 12. marts 2015. 
 
For referatet: Erik Toft-Clausen                Dirigent: Klaus Holten Kristensen   


